
   

Vragen Commissie Bestuur 24 november 2023 

Vragen Gerwi Temmink, PvdA-GL, over Statenvoorstel Aandeelhoudersstrategie ZEH N.V.- 377467, agendapunt 7. 
 
 

Vragen Commissie Bestuur Antwoorden  
1. Als EPZ vervreemd is, willen de aandeelhouders nog wel een vinger in de pap 

om “het maatschappelijk draagvlak te borgen” staat er in de stukken. Wat is dat 
en waarom? 

Op basis van de nu voorliggende (herziene) 
aandeelhoudersstrategie heeft vervreemding van de alle 
aandelen in EPZ aan het Rijk de voorkeur, met als mogelijk 
alternatief scenario vervreemding aan een private partij. In het 
scenario waarin de aandelen in EPZ verkocht worden aan een 
private partij, is gedurende het traject waarin de 
aandeelhoudersstrategie werd herzien gebleken dat behoefte 
kan bestaan aan een alternatief voor aandeelhouderschap om 
de betrokkenheid van lokale en regionale overheden te borgen. 
Die betrokkenheid van de lokale en regionale overheden bij 
EPZ, werd als een belangrijke voorwaarde voor het behouden 
van draagvlak bij de lokale bevolking gezien. Het houden van 
‘een vinger in de pap’, is dus geen doel of wens op zich, maar 
kan mogelijk een middel zijn om het draagvlak in de regio te 
behouden bij vervreemding van de aandelen aan een private 
partij. 

2. Andere vraag bij dit agendapunt: begrijpt de fractie van PvdA-GroenLinks het 
goed dat feitelijk geadviseerd wordt dat de huidige strategie niet meer van 
toepassing is. En dat we wellicht beter direct aandeelhouder van EPZ kunnen 
worden wanneer de kleinere onderdelen van ZEH ook verkocht zijn? Stel dat dit 
zo is, binden we ons als aandeelhouders dan ook automatisch aan EPZ tot na 
2033 mocht de levensduur verlengd worden en/of er nieuwe kerncentrale(s) 
bijkomen? Zo ja, waarom? Zo nee, hoe kunnen we dan de (fin.) waarde van de 
aandelen (lees dividend) zeker stellen? 

Nee, dat begrijpt de fractie van PvdA-GroenLinks niet goed. Er 
ligt op dit moment geen advies, maar een voorstel voor een 
herziene tekst van de aandeelhoudersstrategie van ZEH. 
Uitkomst van het traject voor het opstellen van de tekst hiervan 
is feitelijk dat de huidige aandeelhoudersstrategie (uit 2017) 
nog grotendeels onderschreven wordt door de aandeelhouders. 
Op het punt van de aandelen in EPZ is de overweging dat de 
(commerciële) risico’s die daarmee samenhangen dienen te 
worden geminimaliseerd en dat het daarom de voorkeur heeft 
de aandelen te vervreemden, waarbij nadrukkelijk naar het Rijk 
gekeken wordt vanwege het regio-overstijgend belang van 
EPZ. 

 




